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Zápis z jednání pracovní skupiny EIZ – 14.11.2022, 8:30, MS Teams 
 

Zúčastnění 

Lucie Panchártek Suchá UK  Martina Drabantová VUT 

Denis Škopan UK  Eva Hladišová OSU 

Lucie Janoušková MU  Blanka Jankovská  UPCE 

Šárka Kostecká OSU  Barbora Katolická ZČU 

Klaudia Kudličková ČVUT  Helena Vorlová JU 

Jana Kratochvílová MENDELU  Vlastimil Krejčíř MU 

Václav Šubrta VŠE  Dana Mazancová MU 

David Skoruša ČVUT  Ludvík Steiner TUL 

Alžběta Čechová ČZU    
 

Příští jednání PS EIZ AKVŠ se uskuteční 12.12.2022 od 8:30 opět online.  

Setkání s ITHAKA (JSTOR) 
 PS EIZ byla oslovena CzechELib, zda by se nechtěla účastnit setkání s ITHAKA ohledně budoucnosti kolekcí 

JSTOR (avizované změny v podobě kolekcí = sbohem I – XV!) 

 Rádi se na jaře 2023 potkáme  

 

(Metodika) vyhodnocení využití EIZ + Altmetriky 
 Koordinátor: Adéla Lorente 

 Práce pokračují, BA zanechala hluboký dojem a podněty (proto takové akce koneckonců pořádáme!) 

Formulace potřeb VŠ knihoven pro ERMS/CELUS 

 Koordinátor: Barbora Katolická 

 Část PS EIZ se účastní semináře Statistiky využití EIZ (16.12.) v NTK, může poreferovat na příštím jednání 

 Doplnění ERMS/CELUS 
o Požadované informace k mechanismu získávání a FTE  budou zaslány PS EIZ – stále je třeba získat 

informace k zohlednění FTE v rámci cenové politiky EIZ (dlouhodobý úkol) 
o Návrh API k CELUS odešel 15.11. PS EIZ emailovou konferencí, PS se k němu vyjádří, aby mohla 

jít finální podoba k NTK (=úkol pro PS do příštího jednání) 

Možnosti nákupů EIZ, které nedosáhnou podle současné metodiky na podporu CEL 
 Koordinátor: Lucie Janoušková 

 Trvá úkol: Ve smyslu úpravy Metodiky 3+ je možná zbytečné znovu objevovat kolo – LPSuchá si přiřadila 
úkol podívat se, jak toto řeší jiná, zahraniční, konsorcia (+ k tomuto chce udělat analýzu dalších 
společných rysů těchto konsorcií, zatím to selhalo na znalostech finštiny a němčiny). 

 Pro zmapování „domácí situace“ je možné použít i informace získané v rámci CRP 2022. 
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Nástroj pro vzájemné informování o nakoupených/uvažovaných/zajímavých EIZ 

 Koordinátor: Barbora Kubátová 

 Tabulka rozcestníků, kde VŠ své uživatele o předplácených EIZ je za PS domluvená. Lze začít doplňovat i 
mimo PS. Tím získáme přehled „kdo co předplácí“. (LPSuchá osloví ředitele s prosbou) 

 Pro koordinaci na 2024+ se zatím vydáváme cestou MS Listu v nějaké minimalizované podobě – workflow 
pro vyplňování a nějaký checklist (aby bylo jasné, kdo kdy, co) jsou v procesu  Aby byl tento nástroj 
funkční, musí se používat. Zkuste ho – díky reálnému použití může vzniknout checklist a workflow. 

o Generálka funkčnosti proběhne říjen/listopad, kdy už je důvodné očekávat, že VŠ ví, jaké budou 
poptávat zdroje v CEL 2024+ (je obava, že v tuto dobu to na VŠ ještě nebude známé – budeme 
s tímto pracovat dynamicky). 

o Obava o tom, že začátkem listopadu nejsou známy EIZ předvybrané pro nominaci 2024+ se 
naplnila. Pracujeme s tímto dynamicky posunutím generálky. 

Zapojení členských institucí do přípravy transformačních smluv 
 Koordinátor: Lucie Panchártek Suchá 

 Trvá nutnost probrat, jak s tímto tématem ve světle nových informací (i ve smyslu probíhajících CEL 
jednání) naložit 

 Zajímavé čtení: https://esac-initiative.org/wp-
content/uploads/2022/04/ESAC_HowTransformativeIsIt_Apr2022.pdf  

Propojení EIZ a LMS 
 Koordinátor: Václav Šubrta 

 Zkušenost z VŠE: Často naráží na to, že producenti sami vůbec netuší, co je propojení jejich zdroje s LMS 
a co je k tomu potřeba. 

APC jako povinný údaj v RIV 
 Koordinátor: Ludvík Steiner 

 Ideální téma pro spojení sil s PS Open Science: https://www.akvs.cz/pracovni-skupiny/ps-os/ 

 

Vize PS EIZ pro 2023 

 Potřeba vychází ze stanov AKVŠ 

 Chceme držet nastavený směr – tj. věnovat se tématům v jednotlivých mikrotýmech a otevřeně sdílet 
zkušenosti ohledně EIZ na jednotlivých VŠ, alespoň jednou ročně se potkat na nějakém aktivnějším 
osobním setkání 

 LPSuchá připraví dokument, dá PS EIZ k revizi, pak předloží VV AKVŠ 
 

  

https://cunicz.sharepoint.com/:x:/s/AKVS-EIZ/EQJhcrjVZIRArNutw3CNClMBvIy6lNJoMCvtuvrmNXJBZQ?e=p5JQWF
https://esac-initiative.org/wp-content/uploads/2022/04/ESAC_HowTransformativeIsIt_Apr2022.pdf
https://esac-initiative.org/wp-content/uploads/2022/04/ESAC_HowTransformativeIsIt_Apr2022.pdf
https://www.akvs.cz/pracovni-skupiny/ps-os/
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Akce 2023+ 

 Z knihovní komunity vzešel nápad, zda by PS EIZ nechtěla pořádat jednodenní akci, která by svým 
obsahem „novinky a zajímavosti ze světa EIZ (vč. aktuálního dění ze světa CzechELib)“ volně navázala 
na již ukončené Inforum.  

 PS se této myšlence veskrze nebrání, navrhuje zatím velmi hrubé obrysy 
o Jednodenní akce, cca 10 – 16 (začátek konec v závislosti na dojezdové vzdálenosti) 
o Ucelené téma 
o Vhodné zařadit zahraničního hosta (nebránit se možnosti připojit online) 
o Pokud budeme zvát vydavatele/dodavatele, pak to bude vyžádaná konkrétní prezentace 

(představení produktu, demo, vysvětlení principů…) – nechceme obecné „naše produkty jsou 
skvělé“ 

o Vítáme možnost spolupráce s CzechELib a možnost „zasvěcení“ do některých procesů, které 
třeba nejsou všem známy. 

 Již teď je známé, co je třeba ještě promyslet (=úkol pro PS do dalšího jednání) 
o Frekvence (každý rok/obrok) 
o Pro kolik lidí akci pořádat (specifický workshop na jaře pro 35 lidí a bylo to natěsno) – od toho 

se odvíjí i možnost prostor 
 

Další 
Grammarly na VŠ 

 UK potvrzuje, že i po třiceti dnech, které jsou deklarované jako „restoration period“, od smazání uživatele 
z předplatného, se po jeho znovuzapojení do programu obnoví původní dokumenty. Pro VŠE irelevantní, 
fungují na úplně jiném principu (úplně zrušit účet  nová registrace) 

 Z výše uvedeného vyplývá, že stále plně nefunguje plynulé odebírání a znovu přidání uživatelů 
využívajících Shibboleth přihlášení 

 Grammarly pořád nemá dořešené jednoduché dokupování licencí, aby šlo jednoduše a flexibilně reagovat 
na zvýšenou poptávku. 

 

Bookport v linkerech a katalozích 

 Problematika otevřena na jednání 12.09. 

 Aktuálně progress utlumen 

 Něco málo je pokryto v SFX (Ex Libris ) – produkce Karolina 
 

Příprava video-materiálům (nejen) k EIZ 

 Konferencí proběhla (již začátkem října) otázka na SW pro videomateriály v knihovnách 

 Camtasia (OSU, VŠE) – placený nástroj 

 Shotcut (ČVUT) – open source 

 Screenium (VŠE) – placený nástroj 

 VŠE doplnila své zkušenosti ještě v konferenci o QuickTime Player a následnou konverzi pomocí ffmpeg 
(email z 15.11) 
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SciFlow 

 TUL dotaz ohledně zkušeností nešťastně zapadl v dovolenkové poště – spojí se s UPCE, kteří teď pilotují 
(MU měla trial, UK má trial, obě instituce se případně taky rády podělí) 

 Zkušenost UPCE 
o Mají připravené šablony pro práce podle svých zvyklostí 
o CZ šablony nejsou úplně šťastné, anglické naopak  
o Příjemné jednání a domluva s producentem 

 

Orbis  

 VŠE komunikuje s NTK ohledně nastavení podmínek pro předplatného CEL 2023+ (dokoupení kreditů), je 
možné, že do budoucna Orbis nebudou předplácet a nahradí jej jinými databázemi. 

 Za VŠ se předplatné CEL 2023+ týká minimálně VUT, ZČU, VŠE 
 

ASPI 

 Některé VŠ pouze přímý přístup (např. UPCE), jiné i vzdáleně (např. VŠE) 
o Vzdálený přístup pomocí Shibbolethu poměrně snadno nastavitelný, funguje na principu 

současně pracujících uživatelů s restartem přístupu 

 Bolavým místem je rozdílné složení desktop × online verze 

 ASPI neprošlo posouzením pro předplatné prostřednictvím CzechELib, třebaže Beck Online zařazený je a 
oba zdroje se navzájem doplňují 

 PS navrhuje vznik dokumentu pro Odbornou radu projektu (=úkol pro PS) 
 

 

 

 

 

 

 

 


